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Ärende 
BEGÄRAN OM UTREDNING OCH YTTRANDE 

Riksdagens biträdande justitieombudsman har bett Ålands 
landskapsregering inkomma med yttrande över Kurre Holmbergs 
påståenden om upphandling av färjor. Landskapsregeringen inkommer 
härmed med följande yttrande. 

Enligt landskapsregeringens mening är Kurre Holmbergs påståenden om 
upphandlingar av färjetrafik i skärgården felaktiga. Kurre Holmbergs 
påståenden rör upphandlingars ändamålsenlighet.  

SubSeaV och besiktning  
Ordinarie färja på linjen Åva-Jurmo skulle på översyn i slutet av augusti 
2020. Som ersättande fartyg hade M/S Subsea V avropats genom ett 
ramavtal och trafiken som ersättande fartyg skulle börja måndag 24 
augusti 2020.  
Den 21 augusti informerade Traficom landskapsregeringen om att 
besiktningen på M/S Subsea V hade gått ut. Landskapsregeringen fick 
tag på en ersättande färja på kort varsel och trafiken på Åva-Jurmo kunde 
fortsätta trots att M/S Subsea inte längre var tillgänglig. Ålands 
landskapsregering eller dess kunder led ingen skada. 

För låg färja 
Kurre Holmberg anför även att landskapsregeringen upphandlat en färja 
som är för låg.  Landskapsregeringens syn är att det inte finns något krav 
på att färjorna ska klara en viss höjd, att upphandlingen inte ställde krav 
på det och att landskapsregeringen inte kan ändra på kraven under en 
upphandling. Det har dessutom alltid funnits alternativa färdvägar för 
fordon som inte rymts ombord på aktuell färja. Upphandlingsbeslutet har 
överklagats på bland annat liknande grunder som de Kurre Holmberg 
anför. Ärendet är för närvarande anhängigt i marknadsdomstolen och 
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landskapsregeringen har bestridit att upphandlingsbeslutet skulle 
vara felaktigt även där.   

Minister Christian Wikström 

Bitr. Avdelningschef Niklas Karlman 




